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BR.0002.8.2013       

P R O T O K Ó Ł  NR   XXXI/13 
Z XXXI SESJI RADY GMINY STARE BABICE 

która odbyła się w dniu 2 października 2013r. 
 
 
Miejsce obrad: Sala Konferencyjna w Urzędzie Gminy Stare 

Babice ul. Rynek 21 

Przewodniczący obrad: Przewodniczący Rady Gminy Henryk Kuncewicz   

Rozpoczęcie obrad:  godz. 14:00 

Zakończenie obrad: godz. 16:00 

Stan radnych:  15 

Obecnych na sesji:  15  

 

W sesji uczestniczyli: 
1. Krzysztof Turek    Wójt Gminy 
2. Marcin Zając    Zastępca Wójta 
3. Wiesława Wojtachnio   Sekretarz Gminy  
4. Irena Sotomska    Skarbnik Gminy  
5. Krzysztof Bugla  Radca Prawny 
6. Agnieszka Senterkiewicz  Kierownik Referatu Geodezji i Gospodarki 

Nieruchomościami  
7. Paweł Turkot    Prezes GPK „Eko-Babice” Sp. z o.o. 
8. Agnieszka Cybulska    Członek Zarządu GPK „Eko-Babice” Sp. z o.o. 
9. Radni, sołtysi, goście   wg listy obecności   
 

1. Otwarcie sesji. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Henryk Kuncewicz otworzył obrady XXXI sesji Rady Gminy 
Stare Babice, stwierdzając iż w sesji uczestniczy 14 radnych, co stanowi quorum, przy którym 
Rada Gminy może obradować i podejmować uchwały. 
Powitał gości, sołtysów i radnych oraz nowo wybranego sołtysa Klaudyna pana Aleksandra 
Jadczaka.  
 

2. Rozpatrzenie wniosków w sprawie zmiany porządku obrad. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Henryk Kuncewicz poinformował, że radni otrzymali porządek 
obrad. Spytał czy są wnioski do zmiany porządku obrad.  
 
Wójt złożył wniosek o rozszerzenie porządku obrad o rozpatrzenie projektu uchwały  
w sprawie sprzedaży nieruchomości oznaczonej nr ew. 618/11 położonej we wsi Borzęcin 
Duży w drodze bezprzetargowej.  
 

Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie wniosek Wójta o rozszerzenie porządku 
obrad o punkt: „Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie w sprawie sprzedaży 

nieruchomości oznaczonej nr ew. 618/11 położonej we wsi Borzęcin Duży w drodze 

bezprzetargowej” 
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Wniosek został przyjęty jednogłośnie w głosowaniu jawnym przy obecności 14 radnych. 

 
Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że wprowadza nowy punkt jako 9 w porządku 
obrad a pozostałe tematy zmieniają kolejność. 
 
Porządek obrad przedstawia się następująco:  

1. Otwarcie sesji. 
2. Rozpatrzenie wniosków w sprawie zmiany porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokółu z XXX sesji Rady Gminy. 
4. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. 
5. Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym. 
6. Sprawozdanie za rok 2012 z działalności Gminnego Przedsiębiorstwa Komunalnego 

„Eko-Babice” Sp. z o.o. 
7. Informacja z wykonania budżetu gminy za I półrocze 2013r., 

a) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o przedłożonej przez 
Wójta Gminy Stare Babice informacji o przebiegu z wykonania budżetu Gminy 
Stare Babice za pierwsze półrocze 2012r. 

8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nabycia gruntu od Parafii Rzymsko-
Katolickiej p.w. Wniebowzięcia Najświętszej Maryi Panny w Starych Babicach 

9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie sprzedaży nieruchomości oznaczonej nr 
ew. 618/11 położonej we wsi Borzęcin Duży.  

10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchylenia uchwały Nr XXIX/301/13 z dnia 
27 czerwca 2013r. 

11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej Gminy Stare 
Babice na 2013 rok. 

12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 
Gminy Stare Babice na lata 2013-2020. 

13. Zapytania radnych. 
14. Odpowiedzi na zapytania radnych. 
15. Wolne wnioski i informacje. 
16. Zakończenie obrad. 

 
3. Przyjęcie protokółu z XXX sesji Rady Gminy. 

 
Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że radni otrzymali projekt protokółu z XXX sesji 
Rady Gminy, nikt nie zgłosił uwag w związku z tym poddał go pod głosowanie. 
 
Radni jednogłośnie w głosowaniu jawnym przyjęli protokół z XXX sesji Rady Gminy, przy 

obecności 14 radnych. 

 
4. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. 
 
Przewodniczący Rady Gminy przedstawił informację o działaniach podejmowanych  
w okresie międzysesyjnym. Poinformował, że: 

− otrzymał od pracownika Urzędu Gminy sprzeciw dla zachowania radnego Stanisława 
Lesisza, który prowadzi partyjną działalność agitacyjną na terenie Urzędu Gminy - treść 
pisma przed sesją przekazał radnym, 
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− otrzymał od Rady Sołeckiej Janów pismo w sprawie nadania nazw ulicom, które powstały 
na terenie poscaleniowym, pismo zgodnie z kompetencją przekazał Wójtowi w celu 
przygotowania projektu uchwały, 

− otrzymał od Komendanta Powiatowego Policji do wiadomości pismo dotyczące 
rozważenia możliwości zabezpieczenia środków finansowych w budżecie gminy na rok 
2014 na cele związane z zabezpieczeniem ładu i bezpieczeństwa publicznego na terenie 
gminy w wysokości 150 000 zł (są to: służby ponadnormatywne, częściowe sfinansowanie 
zakupu radiowozu oraz na profilaktykę i dofinansowanie budynku gospodarczego), pismo 
skierowane jest do Wójta Gminy, 

− działając na podstawie Kodeksu Postępowania Administracyjnego poinformował skarżącą 
o przedłużeniu terminu na rozpatrzenie przez Radę Gminy skargi na działalność 
Dyrektora Gimnazjum, poinformował że Rada Gminy rozpatrzy skargę na sesji w dniu 30 
października br., 

− otrzymał od Stowarzyszenia Klaudyn do wiadomości Rady Gminy pismo dotyczące ujęcia 
w planach inwestycyjnych 2014 r. remontu dróg w Klaudynie, Stowarzyszenie prosi o 
zaplanowanie przy głównych drogach (są to ulice: ul. Lutosławskiego, Ciećwierza, 
Szymanowskiego, Krzyżanowskiego) ciągów pieszych oraz zamontowanie spowalniaczy 
ruchu kołowego, ponadto Stowarzyszenie wnioskuje o nierezygnowanie z wcześniejszych 
projektów inwestycyjnych dotyczących ciągu pieszego łączącego Klaudyn z Janowem oraz 
miejsca rekreacji dla dzieci i młodzieży z Klaudyna, 

− zwołał wspólne posiedzenia Komisji w celu omówienia projektów uchwał do XXXI  sesji 
Rady Gminy, 

− podjął działania do zwołania XXXI sesji Rady Gminy, 

− w każdą środę pełnił dyżur w Urzędzie Gminy, na którym przyjmował interesantów. 
 

5. Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym. 
 
Wójt Gminy przedstawił informację o działaniach podejmowanych w okresie 
międzysesyjnym. Poinformował, że: 

− wspólnie z radnym panem Sławomirem Sumką, spotkali się z wicedyrektorem Poczty 
Polskiej, Regionu Warszawa Województwo w sprawie wprowadzenia jednego obszaru  
i kodu pocztowego w całej gminie,  

− przeprowadził naradę z przedstawicielkami Gminnej Spółki Wodnej ws. konserwacji  
i naprawy urządzeń melioracyjnych,  

− uczestniczył w spotkaniu wójtów i burmistrzów powiatu warszawskiego zachodniego  
z przedstawicielami samorządów włoskich, które miało miejsce w Błoniu,  

− wspólnie ze Starostą Powiatu Warszawskiego Zachodniego prowadził wstępne rozmowy 
z przedstawicielami Klubu Sportowego Legia Warszawa ws. ewentualnej współpracy  
w zakresie szkolenia piłkarskiego dzieci i młodzieży,  

− brał udział w naradzie przedstawicieli samorządów powiatu warszawskiego zachodniego 
z przedstawicielami holenderskiej firmy RDH, która wykonuje diagnozę stosunków 
wodnych w zlewnie rzeki Utrata i kanału Łasica,  

− na zaproszenie firmy Apple Polska uczestniczył w wyjazdowym zapoznaniu grupy polskich 
samorządowców z nowoczesnymi formami edukacji w Wielkiej Brytanii,  

− uczestniczył w posiedzeniu Rady Nadzorczej Gminnego Przedsiębiorstwa Komunalnego 
Eko-Babice Sp. z o.o., 
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− uczestniczył w konferencji zorganizowanej przez Marszałka Mazowieckiego Adama 
Struzika poświęconej problemom związanym z funkcjonowaniem tzw. podatku 
„Janosikowego”, 

− odbył naradę z dyrektorem ds. ekonomicznych Miejskiego Przedsiębiorstwa Oczyszczania 
w sprawach dotyczących eksploatacji i ewentualnej zmiany użytkowania wysypiska 
Radiowo,  

− przeprowadził naradę z Wójtem Gminy Leszno ws. planowanych zmian organizacji policji 
w powiecie,  

− uczestniczył w zebraniu mieszkańców Klaudyna, na którym dokonano wyborów sołtysa 
tego sołectwa, a także omawiano szereg spraw bieżących dot. Klaudyna i gminy.  

 
Wójt poinformował, że w okresie od 5 września do 2 października 2013 r. Gmina zawarła 8 
aktów notarialnych nabycia nieruchomości na cele publiczne. Łącznie w tym okresie Gmina 
nabyła 10 działek o powierzchni  2377 m2 za kwotę 86830 zł  z przeznaczeniem pod drogi 
gminne i rów melioracyjny w tym: 
   - 7 działek pod ulicę Mizikowskiego i rów melioracyjny we wsi Stare Babice  
   - 1 działkę pod poszerzenie ul. Krzyżanowskiego w Klaudynie  
   oraz 2 działki pod drogi gminne w Latchorzewie 
 
W dalszej części Wójt Gminy przedstawił sprawozdanie z podjętych zarządzeń w okresie 
międzysesyjnym tj. od 6 września do 2 października 2013. Poinformował, że w tym okresie 
podjął 8 zarządzeń, które realizowane są w sposób następujący: 
1) w sprawie zmiany w budżecie Gminy Stare Babice na 2013 - zarządzenie realizowane  

w toku roku budżetowego 2013, 
2) w sprawie  zmian w budżecie Gminy Stare Babice na 2013 rok -  dokonał zwiększenia  

w planie dochodów o kwotę 10 800,00zł na zakup podręczników dla uczniów w ramach 

Rządowego programu pomocy uczniom w 2013 roku,  

3) w sprawie podania do publicznej wiadomości wykazu nieruchomości przeznaczonych 
do sprzedaży – podał do publicznej wiadomości na okres 21 dni wykaz nieruchomości 

przeznaczonej do sprzedaży w drodze przetargowej, wykaz dotyczy działki położonej  

w Borzęcinie Dużym o pow. 1900 m
2  

za kwotę  640 000 zł (netto),  
4) w sprawie podania do publicznej wiadomości części nieruchomości przeznaczonej na 

najem – podał do publicznej wiadomości na okres 21 dni wykaz nieruchomości 

przeznaczonej do sprzedaży w drodze przetargowej, wykaz dotyczy  działki położonej  

w Starych Babicach o pow. 1 m
2  

za kwotę  200 zł (netto)  
5) w sprawie powołania komisji do przeprowadzenia naboru na stanowisko urzędniczne 

do Referatu Planowanie Przestrzennego Urzędu Gminy Stare Babice – powołał Komisję 

Rekrutacyjną w składzie Marcin Zając jako przewodniczący komisji, Wiesławę Wojtachnio 

jako sekretarza oraz Elżbietę Cieniak i Kazimierza Stecia jako członków komisji, 
6) w sprawie powołania komisji do przeprowadzenia egzaminu dla pracownika 

kończącego służbę przygotowawczą w Urzędzie Gminy Stare Babice – powołał Komisję 

w składzie Marcin Zając jako przewodniczący komisji, Wiesławę Wojtachnio jako 

sekretarza oraz  Lidię Engler i Irenę Sotomską jako członków komisji 
7) w sprawie ustalenia wysokości środków na nagrody Wójta Gminy dla nauczycieli – 

przyznał 5 dyrektorom placówek oświatowych nagrody ze specjalnego funduszu nagród 
na kwotę ogólną 13 650,00 zł, oraz przeznaczył na nagrody dla poszczególnych placówek 
oświatowych na kwotę  59 744,00 zł.  

8) w sprawie ogłoszenia ustnego przetargu nieograniczonego na sprzedaż nieruchomości 
gminnej i powołania komisji przetargowej - ogłosił ustny przetarg nieograniczony na 
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sprzedaż nieruchomości niezabudowanej o powierzchni 0,2967 położonej we wsi 
Klaudyn, zatwierdził cenę wywoławczą 639 000,00 zł. (netto). Wadium ustalił  
w wysokości 5 % ceny wywoławczej.  

 
Następnie Wójt Gminy przedstawił sprawozdanie z realizacji uchwał podjętych  
na poprzedniej sesji. Poinformował, że Rada Gminy na XXX sesji podjęła 9 uchwał, uchwały 
realizowane są następująco: 
1) uchwała w sprawie najmu części nieruchomości oznaczonej nr ew. 41 stanowiącej 

własność gminy położonej we wsi Wojcieszyn 
- uchwała w trakcie realizacji, przygotowano umowę najmu; 

2) uchwała w sprawie sprzedaży w drodze przetargu nieruchomości położonej we wsi 
Klaudyn stanowiącej własność Gminy 
- uchwała w trakcie realizacji, działając na podstawie art. 35 ustawy o gospodarce 
nieruchomościami podał do publicznej wiadomości na okres 21 wykaz danych o w/w 
nieruchomości przeznaczonej do sprzedaży, ogłosił przetarg na 4 grudnia 2013r.; 

3) uchwała w sprawie sprzedaży nieruchomości oznaczonej nr ew. 626/8 położonej we 
wsi Borzęcin Duży w drodze przetargu 
- uchwała w trakcie realizacji, działając na podstawie art. 35 ustawy o gospodarce 
nieruchomościami podał do publicznej wiadomości na okres 21 wykaz danych o w/w 
nieruchomości przeznaczonej do sprzedaży; 

4) uchwała  w sprawie scalenia i podziału nieruchomości położonych w miejscowości 
Janów 
- uchwała w trakcie realizacji, obecnie wykonuje się stabilizację granic działek w terenie 
oraz trwa wykonywanie wypisów i wyrysów działek przez uprawnionych geodetów; 

5) uchwała  w sprawie  przystąpienie Gminy Stare Babice do projektu w ramach Programu 
Operacyjnego Kapitał Ludzki Priorytet IX „Rozwój wykształcenia  
i kompetencji w regionach, Działanie 9.1 „Wyrównywanie szans edukacyjnych  
i zapewnienie wysokiej jakości usług edukacyjnych w systemie oświaty”, Poddziałanie 
9.1.2 „Wyrównywanie szans edukacyjnych uczniów z grup o utrudnionym dostępie do 
edukacji oraz zmniejszanie różnic usług  edukacyjnych” 
- uchwała w trakcie realizacji, podpisano umowę z mazowiecką jednostką wdrażania 
programów unijnych; 

6) uchwała  w sprawie  rozpatrzenia wezwania do usunięcia naruszenia prawa uchwałą Nr 
VIII/55/11 Rady Gminy Stare Babice z dnia 30 czerwca 2011r. 
- uchwałę przekazano wzywającym; 

7) uchwała w sprawie zniesienia pomnika przyrody stanowiącego drzewo w miejscowości 
Lipków gmina Stare Babice 
- uchwała w trakcie realizacji, uchwałę przekazano do Regionalnego Dyrektora Ochrony 
Środowiska oraz do Konserwatora Zabytków, uchwałę opublikowano w Dzienniku 
Urzędowym Województwa Mazowieckiego z dnia 16 września 2013 pod poz. 9670, 
uchwała weszła w życie 1 października 2013r.; 

8) uchwała w sprawie w sprawie zmian w uchwale budżetowej Gminy Stare Babice na 
2013 rok 
- uchwała podlega realizacji w roku budżetowym 2013; 

9) uchwała w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Stare Babice na 
lata 2013-2020, 
- uchwała podlega realizacji w roku budżetowym 2013. 

Ponadto poinformował, że działając zgodnie z art. 90 ustawy o samorządzie gminnym   
przedłożył Wojewodzie i objęte zakresem nadzoru Regionalnej Izbie Obrachunkowej uchwały 
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z XXX sesji Rady Gminy w ciągu 7 dni od dnia ich podjęcia, a tym samym dochował 
ustawowego terminu. Na podstawie ustawy o ogłaszaniu aktów normatywnych przekazał 
uchwały z XXX sesji Rady Gminy wymagające publikacji do Redakcji Dziennika Urzędowego 
Województwa Mazowieckiego celem ich opublikowania. 
 
Do przedstawionej informacji przez Przewodniczącego Rady i przedstawionego  
przez Wójta Gminy sprawozdania pytania zgłosili: 
 

Radny S. Sumka spytał o:  
- spotkanie z Marszałkiem Struzikiem, jakie będą dalsze działania związane z „podatkiem 
janosikowym”,  
- spotkanie z holenderską firmą dotyczące melioracji i diagnozy jaką wykonuje dla powiatu.  
Stwierdził, że należy się zastanowić nad przekazaniem środków dla Komendy Powiatowej 
Policji, ponieważ Komendant chce zlikwidować dwie jednostki policji w naszym powiecie (od 
likwidacji jednej odstąpił z uwagi na koszty), budynek komendy powiatowej powstał w 
znacznej części ze środków samorządowych a budynek gospodarczy czy myjnia były 
uwzględnione w projekcie podczas budowy Komendy a nie zostały zrealizowane. Po 
zlikwidowaniu komisariatów gmina Izabelin i Stare Babice zostaną pozbawione patroli, 
zmieni się poziom bezpieczeństwa.   
 
Radny D. Sobczak spytał o wznowienie działalności wysypiska na Radiowie, jakiego rodzaju 
nieczystości będą tam wywożone i jak długo będzie działało.  
 
Radna J. Maj-Kowalska zwróciła się z prośbą o rozszerzenie informacji nt. edukacji w 
Wielkiej Brytanii, co można zrealizować w naszych warunkach.  
 
Radny A. Kotwicki spytał Przewodniczącego czy wykonał jakieś kroki w stosunku do radnego, 
w związku z pismem, które otrzymał.  
 
Radny S. Lesisz zastanawia się czy gminę stać na przeznaczenie 160tys. zł dla policji.  
 
Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że Przewodniczący Komisji Ochrony 
Środowiska, Rolnictwa i Bezpieczeństwa na najbliższy wtorek zwołał posiedzenie Komisji, w 
którym uczestniczyć będzie Komendant Policji. Dodał, że bez zgody Rady Gminy nie można 
przekazać żadnej jednostce dotacji. 
Odpowiadając radnemu Kotwickiemu poinformował, że pismo do niego wpłynęło, jednak on 
nie ma żadnych możliwości prawnych dyscyplinowania radnych.  
 
Wójt odpowiedział na pytania radnych następująco: 
- odnośnie podatku janosikowego poinformował, że województwo w skali rocznej musi 
zapłacić ponad 600mln zł, przy zadłużeniu sięgającym 1mld 700mln zł. Aby to spłacić 
Marszałek zaciąga kredyty bankowe, dostał również specjalną pożyczkę od Ministra 
Finansów. Podatek ten działa destrukcyjnie, doprowadza niektóre budżety jednostek na skraj 
bankructwa, ponieważ liczony jest od nieistniejących dochodów i zaniżanej liczby 
mieszkańców. Płatnicy podatku mają do dyspozycji mniejszą ilość środków niż beneficjenci 
podatku. Zaproszeni na spotkanie przedstawiciele gmin i powiatów nie są za zniesieniem 
tego instrumentu wyrównującego, tylko zreformowania go. Trybunał Konstytucyjny 
zobligował rząd do zmiany ustawy, dlatego jest szansa że niebawem rozpoczną się prace 
legislacyjne i zmiany zostaną wprowadzone; 
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- odnośnie spotkania z firmą RDH, która dokonuje analizy stosunków wodnych na terenie 
zlewni rzeki Utraty i kanału Łasica poinformował, że było to drugie spotkanie 
zainteresowanych samorządów z przedstawicielami firmy, mające charakter natury ogólnej, 
przedstawiono wstępną informację dotyczącą ilości i wielkości poszczególnych cieków zlewni 
i zdecydowano aby opracowanie całościowe ujmowało te zlewnie a nie było podzielone na 
mniejsze fragmenty;  
- odnośnie sytuacji w Komendzie Powiatowej Policji stwierdził, że bardzo potrzebne będzie 
wtorkowe posiedzenie Komisji Bezpieczeństwa, jest wiele kwestii do rozstrzygnięcia, 
likwidacja komisariatów może negatywnie wpłynąć na bezpieczeństwo w gminach. 
Samorządy od lat pomagają policji, mimo że policja podlega administracji rządowej.  
Poinformował, że w wytycznych do budżetu polecił ewentualne kwoty pomocy finansowej 
dla Policji zaplanować w rezerwie; 
- odnośnie wysypiska Radiowo wyjaśnił, że MPO będzie realizować zintegrowaną decyzję 
środowiskową w zakresie składowania odpadów, większość odpadów do ukształtowania 
bryły będzie stanowić gleba żyzna, niezbędne do zamknięcia wysypiska będzie przykrycie go 
warstwą ziemi o grubości od 2 do 4m. Toczą się także wstępne rozmowy dotyczące nabycia 
składowiska przez Warszawę. Miasto je eksploatuje i korzystne byłoby przekazanie terenu w 
użytkowanie wieczyste;       
- odnośnie wyjazdu do Wielkiej Brytanii poinformował, że wyjazd odbył się do miasteczka 
Bolton pod Manchesterem, gdzie powstała szkoła z nowatorskimi rozwiązaniami w zakresie 
obiektu, rozwiązań architektoniczno-budowlanych oraz zastosowaniu technik 
elektronicznych w procesie edukacyjnym – korzystanie z pomocy dydaktycznych w formie 
podręczników i zeszytów zostało ograniczone, a wprowadzono instrumenty elektroniczne, w 
tym tablety dla każdego ucznia. Profesjonalne programy edukacyjne opracowała i wdraża 
firma Apple na całym świecie a Wielka Brytania wdraża je jako pierwsza. W celu zapoznania 
radnych z wynikami wyjazdu zwróci się o zwołanie posiedzenia komisji.  
 

6. Sprawozdanie za rok 2012 z działalności Gminnego Przedsiębiorstwa Komunalnego 
„Eko-Babice” Sp. z o.o. 

 
Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że zgodnie z Uchwałą Nr XXIV/180/04 Rady 
Gminy Stare Babice z dnia 16 grudnia 2004 r. Wójt Gminy zobowiązany jest do 
przedstawiania Radzie Gminy rocznych sprawozdań z działalności Gminnego 
Przedsiębiorstwa Komunalnego „Eko-Babice”. Wójt przygotował sprawozdanie a Komisja 
Rozwoju Gospodarczego i Budżetu na swoim posiedzeniu je omówiła. 
 
Radny T. Szuba spytał na jakim etapie jest inwestycja w ul. Okrężnej i kiedy się zakończy.  
 
Prezes GPK Eko-Babice Pan P. Turkot odpowiedział, że zanim wykonawca odtworzy 
nawierzchnię musi mieć przez Przedsiębiorstwo odebrane wszystkie odcinki rurociągu - 
sprawdzone poprzez kamerowanie, potwierdzone wszystkie spadki a jednocześnie przez czas 
realizacji zadania ulica musi być w stanie przejezdności.  Stwierdził, że w ciągu 1-2 tygodni 
nakładka na ul. Okrężnej zostanie położona.  
 
Wójt poparł wystąpienie Prezesa, uzupełniając je: 
- w zakres jednego zadania kanalizacyjnego często wchodzi po kilkanaście ulic i dopóki nie 
zostanie wykonana cały zakres prac podziemnych, sprawdzenie szczelności i wszystkich 
parametrów technicznych, nie można odtwarzać nawierzchni ulic,  
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- budowa kanalizacji jest bardzo skomplikowaną operacją budowlaną, precyzyjną i niezwykle 
kosztowną, dlatego nie można sobie pozwolić na przyspieszenie czy pominięcie niektórych 
procedur sprawdzeń żeby przyspieszyć realizację całego zadania,  
- tempo wykonywania większości zadań jest zadowalające, niektóre prace są wykonywane 
przed terminem umownym, tylko w pojedynczych przypadkach terminy nie zostały 
dotrzymane.     
 
Prezes GPK Eko-Babice Pan P. Turkot dodał, że premią dla mieszkańców za niedogodności 
związane z pracami kanalizacyjnymi jest fakt, że po zakończeniu prac kanalizacyjnych jakość 
nawierzchni jest lepsza niż przed rozpoczęciem.  
 
Radny T. Szuba zwrócił się z prośbą o szerszą akcję informacyjną dotyczącą realizacji 
bieżących zadań kanalizacyjnych, która uspokoiłaby nastroje mieszkańców. Cyklicznie 
pojawiają się artykuły w Gazecie Babickiej ale mają charakter ogólny.  
 
Prezes GPK Eko-Babice Pan P. Turkot odpowiedział, że nie ma przeszkód aby przez ostatnie 
1,5 roku inwestycji zwiększyć częstotliwość publikowania artykułów.  
 

7. Informacja z wykonania budżetu gminy za I półrocze 2013 r.  
 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że zgodnie z ustawą o finansach publicznych  
i uchwałą Nr XLIII/412/10 (z późn. zm.) Rady Gminy Stare Babice z dnia 9 września 2010 r. w 
sprawie określenia zakresu i formy informacji o przebiegu wykonania budżetu gminy oraz 
informacji o przebiegu wykonania planu finansowego Samorządowej Instytucji Kultury za I 
półrocze roku budżetowego Wójt przedstawia Radzie Gminy i Regionalnej Izbie 
Obrachunkowej w terminie do 31 sierpnia wyżej wymienioną informację. Wójt przedstawił 
informację a Komisja Rozwoju Gospodarczego i Budżetu informację omówiła na swoim 
posiedzeniu. 
 

a) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o przedłożonej przez Wójta 
Gminy Stare Babice informacji z przebiegu wykonania budżetu Gminy Stare Babice 
za pierwsze półrocze 2012 r. 

 
Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że uchwała nr Wa.289.2013 Składu Regionalnej 
Izby Obrachunkowej w Warszawie w sprawie opinii o  przedłożonej przez Wójta Gminy Stare 
Babice informacji o przebiegu z wykonania budżetu Gminy Stare Babice za pierwsze półrocze 
2013r. została  dostarczona radnym oraz została omówiona na posiedzeniu Komisji Rozwoju 
Gospodarczego i Budżetu. 
 
Przewodniczący Rady Gminy złożył wniosek o nieodczytywanie uchwały w sprawie opinii 
Regionalnej Izby Obrachunkowej.  
 
Wniosek został przyjęty w głosowaniu jawnym 14 głosami „za”, przy 1 głosie 

„przeciwnym”, przy obecności 15 radnych.  

 

 

 

8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nabycia gruntu od Parafii Rzymsko-
Katolickiej p.w. wniebowzięcia Najświętszej Maryi Panny w Starych Babicach 
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Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że projekt uchwały zakłada wyrażenie zgody na 
odpłatne nabycie gruntu o powierzchni 1041m2 w Starych Babicach. Nieruchomość w planie 
miejscowym przeznaczona jest pod gminną zieleń urządzoną. Nieruchomość zostanie 
przeznaczona na powiększenie terenu gminnego i urządzenie parku z rekreacją i 
wypoczynkiem.   

 
Następnie Przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 
 

Radni nie zgłosili pytań.  

 
Przewodniczący Rady Gminy przedstawił projekt uchwały pod głosowanie 

Uchwała Nr XXXI/311/13 - w sprawie nabycia gruntu od Parafii Rzymsko-

Katolickiej p.w. Wniebowzięcia Najświętszej Maryi 

Panny w Starych Babicach  

- podjęta została w głosowaniu jawnym, 14 głosami „za”, przy obecności 15 radnych (1 

radny nie brał udziału w głosowaniu). 

 
9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie sprzedaży nieruchomości oznaczonej nr 

ew. 618/11 położonej we wsi Borzęcin Duży w drodze bezprzetargowej   
 
Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że projekt uchwały zakłada sprzedaż w drodze 
bezprzetargowej niezabudowanej nieruchomości o pow. 67m2. Nieruchomość zostanie 
przeznaczona pod budowę infrastruktury technicznej – przepompownię ścieków. Projekt 
uchwały został omówiony na wspólnym posiedzeniu Komisji. 
 

Przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 
 
Radni nie zgłosili pytań.  

 
Przewodniczący Rady Gminy przedstawił projekt uchwały pod głosowanie 

Uchwała Nr XXXI/312/13 - w sprawie sprzedaży nieruchomości oznaczonej nr ew. 

618/11 położonej we wsi Borzęcin Duży w drodze 

bezprzetargowej.  

- podjęta została jednogłośnie w głosowaniu jawnym, przy obecności 15 radnych. 

 
10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchylenia uchwały Nr XXIX/301/13 z dnia 

27 czerwca 20013 r. 
 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że Rada Gminy na XXIX sesji w dniu 27 czerwca 
podjęła uchwałę w sprawie  wyrażenia zgody na przystąpienie Gminy Stare Babice do 
realizacji projektu i złożenia wniosku o jego dofinansowanie ze środków Mechanizmu 
Finansowego Europejskiego Obszaru Gospodarczego oraz w sprawie zabezpieczenia 
środków, niezbędnych na realizację projektu w przypadku jego umieszczenia na liście 
rankingowej i otrzymania decyzji o przyznaniu dofinansowania. Uchwała nie zostanie 
wykonana ponieważ środki finansowe przyznawane są pod warunkiem perspektywy 
uzyskania wystarczającego efektu ekologicznego (ograniczenie emisji CO2). Największy efekt 
można uzyskać jeżeli następuje wymiana pieca węglowego na piec gazowy. W naszym 
przypadku nastąpiłaby wymiana pieca gazowego na piec gazowy wyższej generacji,  co nie 
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gwarantuje osiągnięcia wymaganego efektu ekologicznego. Wstępna analiza wykazała, że 
uzyskane oszczędności w eksploatacji sieci centralnego ogrzewania  nie pokryją wartości 
planowanej inwestycji w wymaganym przez darczyńcę okresie, co jest warunkiem 
otrzymania dofinansowania. Nie mając perspektyw uzyskania dofinansowania z Mechanizmu 
Finansowego Europejskiego Obszaru Gospodarczego, gmina zamierza wystąpić o 
dofinansowanie na ten cel z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska. 
 

Przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 
 
Radni nie zgłosili pytań.  

 
Przewodniczący Rady Gminy przedstawił projekt uchwały pod głosowanie 

Uchwała Nr XXXI/313/13 - w sprawie uchylenia uchwały Nr XXIX/301/13 z dnia 27 

czerwca 2013 r.  

- podjęta została w głosowaniu jawnym 14 głosami „za”, przy obecności 15 radnych (1 

radny nie brał udziału w głosowaniu). 

 
11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej Gminy 

Stare Babice na 2013 rok    
 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że projekt uchwały zakłada zwiększenie 
dochodów i wydatków budżetu gminy: 
 - dochody po zwiększeniu o kwotę 196 036,00zł  wynoszą 83 963 271,75zł, z tego:   
 - dochody bieżące wynoszą   66 779 018,75zł 
 - dochody majątkowe wynoszą  17 184 253,00 zł 
- wydatki po zwiększeniu o kwotę 196 036,00zł wynoszą 86 633 964,75zł, z tego: 
 - wydatki bieżące wynoszą   65 008 831,75zł 
 - wydatki majątkowe wynoszą 21 625 133,00zł. 

 
Następnie Przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 
 
Radna A. Kaczurba poinformowała o błędzie pisarskim w uzasadnieniu na stronie 4 - 
prawidłowa nazwa to „Jastrzębia” a nie „Jastrzębska” 
 

Przewodniczący Rady Gminy przedstawił projekt uchwały pod głosowanie 

Uchwała Nr XXXI/314/13 - w sprawie zmian w uchwale budżetowej Gminy Stare 

Babice na 2013 rok  

 - podjęta została jednogłośnie w głosowaniu jawnym, przy obecności 14 radnych. 

 
12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie 

Finansowej Gminy Stare Babice na lata 2013 – 2014  
 
Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że w związku ze zmianą budżetu Gminy Stare 
Babice na rok 2013, istnieje konieczność aktualizacji Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Gminy Stare Babice na lata 2013-2024. 
Planowane dochody i wydatki ujęte w wieloletniej Prognozie  Finansowej w roku 2013 od 
ostatniej zmiany zwiększyły się następująco: 

a) dochody bieżące zwiększono o kwotę 196 036,00zł, 
b) wydatki zwiększono o kwotę 196 036,00zł, w tym: 
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– wydatki bieżące zwiększono o kwotę 246 036,00zł, 
– wydatki majątkowe zmniejszono o kwotę 50 000,00zł 

 

Następnie Przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 
 

Radni nie zgłosili pytań.  

 

Przewodniczący Rady Gminy złożył wniosek o nieodczytywanie projektu uchwały i poddał go 
pod głosowanie. 
 
Wniosek został przyjęty w głosowaniu jawnym, 13 głosami „za”, przy obecności 15 radnych 

(2 radnych nie brało udziału w głosowaniu).  

 

Przewodniczący Rady Gminy przedstawił projekt uchwały pod głosowanie 

Uchwała Nr XXXI/315/13 - w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy 

Stare Babice na lata 2013 - 2024  

- podjęta została w głosowaniu jawnym, 14 głosami „za”, przy 1 głosie „wstrzymującym 

się” przy obecności 15 radnych. 

 
13. Zapytania radnych. 

 
Radny S. Lesisz poinformował, że w Lipkowie na ul. Leśnej pod mostkiem bardzo wolno 
płynie woda. Jeżeli woda w zimę zamarznie to będzie problem ze zrzutem wody z 
oczyszczalni. Wójt z Prezesem i Starostą powinni podjąć działania w celu udrożnienia rowu.  
Spytał na jakim stanowisku pracuje pan Marek Włoczewski w dziale inwestycji, skrytykował 
jego fachowość.  
 
Radna A. Kaczurba spytała czy wiadomo jak będą przebiegać uroczystości związane  
z Radiostacją Babicką w dniu 17 listopada.  
 
Radna K. Gąsowska spytała na jakim etapie jest projekt oświetlenia w ul. Izabelińskiej. 
Ponadto spytała o realizację projektu realizowanego przez GPK Eko-Babice, czy są duże 
odchylenia od zaplanowanych terminów, czy istnieje ryzyko, że spółka nie zdąży czegoś 
zrealizować i będzie trzeba zwracać środki finansowe.  
 

14. Odpowiedzi na zapytania radnych. 
 
Wójt ustosunkował się do pytań następująco: 
- odnośnie rowu wzdłuż ul. Leśnej poinformował, że wstępnie sprawę przekazał Prezesowi a 
na jutro ma umówione spotkanie z przedstawicielkami Spółki Wodnej, z którymi omówi  
sprawę, być może jest tam żeremie bobrów, a może wynika to ze zbyt dużych opadów we 
wrześniu,  
- odnośnie zatrudnienia Pana Marka Włoczewskiego poinformował, że jest on Głównym 
Specjalistą, zaznaczył że ocena pracowników Urzędu Gminy nie podlega Radzie Gminy  a Pan 
Włoczewski jest solidnym, fachowym pracownikiem, nie ma zastrzeżeń do wykonywanych 
przez niego obowiązków,  
- odnośnie uroczystości związanych z Radiostacją Babice wyraził nadzieję, że uroczystości 
odbędą się dokładnie w 90 rocznicę uruchomienia Radiostacji czyli 17 listopada, jednak 
zależy to od Kancelarii Prezydenta, dodał że jutro ma spotkanie w tej sprawie z Ministrem 
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Młotkiewiczem z Kancelarii Prezydenta, w ciągu kilku najbliższych dni będzie znał więcej 
szczegółów  dotyczących uroczystości.   
 
Zastępca Wójta odnośnie oświetlenia ul. Izabelińskiej poinformował radną, że dowie się  
w Referacie prowadzącym sprawę i oddzwoni do niej z informacją.  
 
Prezes GPK Eko-Babice Sp. z o.o. Pan P. Turkot odnośnie realizacji projektu poinformował, 
że: 
- w trakcie realizacji projektu z NFOŚiGW został podpisany aneks, z uwagi na oszczędności 
przy realizacji poszczególnych zadań, których było 40mln, oszczędności pozwoliły 
Funduszowi na organizowanie kolejnych konkursów i realizację przez inne jednostki 
projektów, jednak NFOŚiGW zorientował się, że oszczędności jest za dużo i nie zdąży ich 
wydać do 2015 r., dlatego namawiał na rozszerzenie projektu o wprowadzenie kolejnych 
zadań i zwiększenie obszaru skanalizowania. W związku z tym trwają prace w celu włączenia 
do projektu modernizacji oczyszczalni ścieków, aby zwiększyć jej wydajność dwukrotnie; 
- jedno z zadań – odprowadzenie wód pościekowych z oczyszczalni do Kanału Ożarowskiego 
– może nie zostać zrealizowane, ponieważ nie układa się współpraca z Gminą Ożarów;  
- do tej pory największy wpływ na opóźnienie projektu miał Zarząd Dróg Powiatowych, 
wszystkie zadania, które wchodziły na drogi powiatowe są opóźnione z uwagi na piętrzenie 
różnych trudności przez Zarząd Dróg, największą „ofiarą” jest ul. Południowa, na której 
wykonawca rozpoczął prace po 9 miesiącach od złożenia wniosku,   
- powyższe trudności nie wpłyną na opóźnienie całego projektu.  
 

15. Wolne wnioski i informacje. 
 

Sołtys. E. Pytlakowski zaprosił na koncert 6 października 2013 r. o godz. 15:00 do Szkoły 
Podstawowej w Borzęcinie Dużym.  
 
Pani E. Sytniewska poruszyła następujące kwestie: 
- podziękowała Przewodniczącemu Rady Gminy za decyzję o rozpatrywaniu sprawy 
Gminnego Gimnazjum na następnej sesji, 30 października,  
- podziękowania pisemne złożyła Państwowej Inspekcji Pracy, Regionalnej Izbie 
Obrachunkowej i Wojewodzie Mazowieckiemu,  
- informacje o problemach w Gimnazjum przekazywała już w lutym Zastępcy Wójta, po 8 
miesiącach od tego zostanie publicznie przekazana informacja nt. funkcjonowania szkoły,  
- ucieszył ją fakt przekazania przez Wójta informacji, że w tym roku szkolnym z tytułu Święta 
Edukacji Narodowej na nagrody dla Dyrektorów zostanie przeznaczone 13tys. zł, w tym dla 
Dyrektora Gimnazjum i Pani Wicedyrektor, w przyszłości należy się zastanowić nad nagrodą 
dla Dyrektora, który zwalnia wzorowego pracownika, co działa na niekorzyść gimnazjum 
- złożyła 10 pism do Dyrektora i 5 pism do Wójta z prośbą o udostępnienie informacji jakie 
wyniki osiągnęli jej uczniowie, nie otrzymała odpowiedzi, we wrześniu była na dwóch 
ogólnopolskich konferencjach fizyków w Poznaniu i Toruniu, gdzie chciała się pochwalić  
i zrobić promocję gimnazjum, ale nie otrzymała wyników,  
- Wójt jest bezradny wobec Dyrektora,  
- wyrzucony nauczyciel nie może uzyskać swoich wyników, ponieważ są to doskonałe wyniki,  
- jest przekonana, że w historii gimnazjum fizyka nigdy nie była tak doskonale prowadzona 
jak przez nią,  
- angielskie projekty wprowadza się do szkół, pomijając gimnazjum, a gimnazjum jest 
najtrudniejszym okresem w życiu młodzieży.  
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Zastępca Wójta przyznał, że Pani Kulbik była u niego i mówiła o problemach z uzyskaniem 
odpowiedzi, rozmawiał z Dyrektorem, okazało się że wysłał odpowiedź. Rozmowa toczyła się 
w poniedziałek a we wtorek Pani nie satysfakcjonuje odpowiedź. Dyrektor ponowi 
odpowiedź w bardziej rozbudowany sposób.  Przypomniał, że gmina ma 30 dni na odpowiedź 
na pisma. Pani składa kolejne pisma, stwarza wrażenia że nie ma odpowiedzi albo że gmina 
jest nieprzychylna. Jest to nieprawdą  ponieważ na każde pismo jest odpowiedź. Jeżeli 
Dyrektor na jakieś pismo nie odpowiedział a pisma składane są codziennie to może 
odpowiada jednym pismem, jeżeli powtarzają się pytania.  
Odnośnie programów dla podstawówek poinformował, że Wójt mówił o programie dla 
gimnazjum, które od bieżącego roku szkolnego jest profilowane w kierunku matematycznym 
i języka angielskiego – powstały odrębne pierwsze klasy, z rozszerzonym programem 
nauczania.    
 
Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że rada gminy nie rozpatruje indywidualnych 
spraw. A ta sprawa jest ewidentnym prywatnym wystąpieniem przeciwko Dyrektorowi.  
 
Pani E. Sytniewska dodała, że wykształciła 1160 uczniów i nie jest to sprawa indywidualna 
tylko sprawa młodzieży. 28 września minął termin odpowiedzi na pismo z 28 sierpnia a to co 
dyrektor przysłał to wyniki przedmiotów przyrodniczych, na które składa się biologia, 
geografia, chemia, fizyka, dlatego nie jest prawdą że dostała informacje o które 
wnioskowała. Ponadto poinformowała, że 70% nauczycieli dyrektor zmusił do podpisania 
pisma o treści ”My, grono pedagogiczne zwracamy się z prośbą do Komendanta Policji  

o podjęcie stanowczych działań, które mają zapewnić bezpieczeństwo i komfort pracy. 

Prosimy o zakaz wstępu na teren naszej placówki pani Ewy Kulbik.”  
 
Przewodniczący Rady Gminy podtrzymał swoje stanowisko, że są to sprawy osobiste. A 
skarga na Dyrektora Gimnazjum zostanie rozpatrzona 30 października. Komisja Rewizyjna 
pracuje nad tą sprawą.  
 
Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że następna sesja odbędzie się 30 października 
2013 r. (w środę) o godz. 14:00. Zwrócił się do Wójta z prośbą o przygotowanie projektów 
uchwał z zakresu podatków i opłat lokalnych oraz informacji o stanie realizacji zadań 
oświatowych za rok szkolny 2012/2013. W związku z planowaną sesją na 30 października 
poprosił o przedłożenie materiałów z zachowaniem wymaganych terminów.  

 
16. Zakończenie obrad. 

 
Przewodniczący Rady Gminy stwierdził wyczerpanie porządku obrad i ogłosił zamknięcie 
XXXI sesji Rady Gminy Stare Babice. 
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